

Please note that only the German version (following the English version) of this Data Protection Statement is legally binding. The English version is for information purposes only.

Data protection statement

Compulsory information according to Article 13 of the General Data Protection Regulation (GDPR)

1. Name and contact information of the controller and the data protection officer

1.1. Controller

Johannes Gutenberg University Mainz
Represented by the President
Univ.-Prof. Dr. Georg Krausch
Saarstr. 21.
55122 Mainz

Phone: +49 6131 39-22301
Email: praesident@uni-mainz.de

1.2. Data protection officer

Data protection officer
Johannes Gutenberg University Mainz
Saarstr. 21
55122 Mainz

Phone: +49 6131 39-22109
Email: datenschutz@uni-mainz.de

2. Processing purpose and data to be collected

The processing of data is carried out for the organization of research activities at the MITP and for reports. The following data of the organizers are collected: form of address, title, first name, last name, email address, organization/university, faculty/department, street and number, postal code, city, country, IP address. In addition, the following data of the Key Participants are collected: form of address, academic title, first name, last name, affiliation/university.

3. Legal basis for processing

The legality of the data processing is based

- on consent given according to Art. 6 subsection 1 lit. a GDPR.

4. Necessity of providing personal data

You are not obliged to provide personal data, neither by law nor by contract. However, your proposal cannot be considered if relevant data is missing.

5. Recipients of personal data

5.1. Recipients of personal data within Johannes Gutenberg University

- Mainz Institute for Theoretical Physics, Staudingerweg 9, 55128 Mainz
- Cluster of Excellence PRISMA⁺, Staudingerweg 9, 55128 Mainz
- Data Center, Anselm-Fritz-von-Bentzel-Weg 12, 55128 Mainz
- Internal selection committee

5.2. Recipients outside of Johannes Gutenberg University: Transfer to third parties

Yes No

- MITP Advisory Board

5.3. Transfer to third countries or international organizations

Yes No

If the proposal is accepted, the organizers following data will be published in reports and online and will therefore be accessible worldwide: form of address, title, first name, last name, organization/university. The same applies to Key Participants after registering as participants.

6. Duration of storage

If the proposal is accepted, the data will be stored for 10 years. If this storage period has ended, the proposals will be stored in an anonymized form, meaning that all personal data is deleted. A rejected proposal will be stored for 5 years and then anonymized.

7. Rights

Every person affected by data processing has the following rights in particular:

- Right of **access** regarding the personal information stored relevant to them and its processing according to Art. 15 GDPR
- Right to **rectification**, if data concerning them is wrong or incomplete, according to Art. 16 GDPR
- Right to **erasure**, if one of the requirements according to Art. 17 GDPR is met
- Right to **restriction of processing**, if one of the requirements according to Art. 18 GDPR is met
- Right to **data portability** and transfer of your personal data to another entity and provision of information about stored personal data in a machine-readable format according to Art. 20 GDPR
- Right to **object** to future processing of their personal data, according to Art. 21 GDPR
- Right to **withdraw** the consent at any time according to Art. 7 subsection 3 GDPR. The withdrawal only has an effect for the future and does not affect the processes that took place prior to the receipt of the withdrawal by the controller.
- Right to **lodge a complaint** with a supervisory authority according to Art, 13 subsection 2 lit. 1 GDPR, if the affected person is convinced their personal data was processed unlawfully.

State Commissioner for Data Protection and Freedom of Information Rhineland-Palatinate (Landesbeauftragter für den Datenschutz und die Informationsfreiheit Rheinland-Pfalz)

Hintere Bleiche 34

55116 Mainz

Phone: +49 6131 8920-0

Fax: +49 6131 8920-299

Email: poststelle@datenschutz.rlp.de

Datenschutzerklärung

Pflichtinformationen gemäß Artikel 13 Datenschutz-Grundverordnung (DS-GVO)

1. Name und Kontaktdaten der verantwortlichen Stelle sowie des Beauftragten für den Datenschutz

1.1. Verantwortliche Stelle

Johannes Gutenberg-Universität Mainz
Vertreten durch den Präsidenten
Univ.-Prof. Dr. Georg Krausch
Saarstr. 21
55122 Mainz

Tel.: +49 6131 39-22301
E-Mail: praesident@uni-mainz.de

1.2. Beauftragter für den Datenschutz

Datenschutzbeauftragter
Johannes Gutenberg-Universität Mainz
Saarstr. 21
55122 Mainz

Tel.: +49 6131 39-22109
E-Mail: datenschutz@uni-mainz.de

2. Zweck der Verarbeitung personenbezogener Daten und erhobene Daten

Die Verarbeitung der Daten erfolgt zur Organisation wissenschaftlicher Aktivitäten am MITP und zur Erstellung von Berichten. Hierzu werden folgende Daten der Organisatoren erhoben: Anrede, Titel, Vorname, Nachname, E-Mail-Adresse, Organisation/Universität, Fachbereich, Straße und Hausnummer, Postleitzahl, Stadt, Land, IP-Adresse. Außerdem werden folgende Daten der Key Participants erhoben: Anrede, Titel, Vorname, Nachname, Organisation/Universität.

3. Rechtsgrundlage für die Verarbeitung

Die Rechtmäßigkeit der Datenverarbeitung ergibt sich aus der

- erteilten Einwilligung gem. Art. 6 Abs. 1 lit. a) DS-GVO

4. Erforderlichkeit des Bereitstellens personenbezogener Daten

Sie sind nicht gesetzlich oder vertraglich verpflichtet Ihre personenbezogenen Daten bereitzustellen. Ihr Proposal kann allerdings nicht berücksichtigt werden, wenn die hierfür benötigten Daten nicht mitgeteilt werden.

5. Empfänger personenbezogener Daten

5.1. Empfänger innerhalb der Johannes Gutenberg-Universität

- Mainz Institute for Theoretical Physics, Staudingerweg 9, 55128 Mainz
- Exzellenzcluster PRISMA⁺, Staudingerweg 9, 55128 Mainz
- Zentrum für Datenverarbeitung, Anselm-Fritz-von-Bentzel-Weg 12, 55128 Mainz
- Interne Auswahlkommission

5.2. Empfänger außerhalb der Johannes Gutenberg-Universität: Übermittlung an Dritte

Ja Nein

- MITP Advisory Board

5.3. Übermittlung an Drittländer oder internationale Organisationen

Ja Nein

Bei einer Annahme des Proposals werden folgende Daten der Organisatoren in Berichten und im Internet veröffentlicht und sind dementsprechend weltweit verfügbar: Anrede, Titel, Vorname, Nachname, Organisation/Universität. Das Gleiche gilt für die Key Participants nach Anmeldung als Teilnehmer.

6. Dauer der Speicherung

Bei einer Annahme des Proposals werden die Daten für 10 Jahre gespeichert. Nach Ablauf dieser Aufbewahrungsfrist werden die Proposals anonymisiert gespeichert, also jegliche personenbezogene Daten entfernt. Ein abgelehntes Proposal wird für 5 Jahre aufbewahrt und danach ebenfalls anonymisiert.

7. Betroffenenrechte

Jede von einer Datenverarbeitung betroffene Person hat insbesondere folgende Rechte:

- Recht auf **Auskunft** über die zu ihrer Person gespeicherten personenbezogenen Daten und deren Verarbeitung gemäß Art. 15 DS-GVO
- Recht auf **Berichtigung**, soweit sie betreffende Daten unrichtig oder unvollständig sind gemäß Art. 16 DS-GVO
- Recht auf **Löschung**, soweit eine der Voraussetzungen nach Art. 17 DS-GVO zutrifft
- Recht auf **Einschränkung der Verarbeitung**, soweit eine der Voraussetzungen nach Art. 18 DS-GVO zutrifft
- Recht auf **Datenübermittlung** an eine andere verantwortliche Stelle und Information über gespeicherte personenbezogene Daten in maschinenlesbarem Format gemäß Art. 20 DS-GVO
- Recht auf Widerspruch gegen eine künftige Verarbeitung der sie betreffenden Daten gemäß Art. 21 DS-GVO
- Recht auf freien **Widerruf der Einwilligung** zu jedem Zeitpunkt gemäß Art. 7 Abs. 3 DS-GVO. Der Widerruf wirkt sich nur für die Zukunft aus und berührt die Vorgänge, die vor Zugang des Widerrufs bei der für die Datenverarbeitung verantwortlichen Stelle erfolgten, nicht.
- Recht auf **Beschwerde** bei der **Aufsichtsbehörde** gemäß Art. 13 Abs. 2 lit. d) DS-GVO, wenn die betroffene Person der Ansicht ist, dass ihre personenbezogenen Daten rechtswidrig verarbeitet werden:

Landesbeauftragter für den Datenschutz und die Informationsfreiheit Rheinland-Pfalz

Hintere Bleiche 34

55116 Mainz

Telefon: +49 6131 8920-0

Telefax: +49 6131 8920-299

E-Mail: poststelle@datenschutz.rlp.de